

國立臺灣科技大學材料科學與工程學系

Department of Material Science and Engineering

National Taiwan University of Science and Technology

博士學位候選人資格考核辦法

Regulation of PhD Qualification Examination

中華民國九十一年十月二十八日9101 次臨時系務會議通過

中華民國九十六年一月十五日9504 次系務會議修正通過

中華民國九十七年五月五日9607 次系務會議修正通過

中華民國一〇〇年十月三日10001 次系務會議修正通過

1. 根據國立臺灣科技大學博士學位候選人資格考核實施辦法第二條：博士班研究生在入學後二年內（休學期間不計）應通過資格考核，屆時未能通過者應予退學。

The PhD candidate must pass the qualification examination before the end of his/her second year (excluding the duration of suspension) of study. Otherwise, he/she will be dismissed from NTUST.

2. 考試時間/Exam time

本系博士班研究生資格考核每學期舉辦一次，並應於各學期開學後至學期結束一個月前期間舉行之。

PhD qualification exam will be given once every semester, it will be held one month before the end of each semester.

3. 資格考核之主辦單位/ **Qualification Examination Committee**

本系博士班研究生之資格考核由系主任提系務會議審議辦理之。

Dean of department will convene the department affair meeting to carry out the qualification.

4. 資格考考核方式（以下二擇一方式進行）/ **Procedure of Qualification Examination (alternative)**

(1) 由指導教授組三至五人委員會（具助理教授以上資格或相當等級之校內外學者專家）進行「博士論文構想書」口試，經委員會決議通過合格者，檢附委員簽名之通過合格證明書及博士論文構想書由指導教授提送系務會議審議。

(1) The advisor will invite 3 to 5 professors (including Assistant Professor, Associate Professor, Inside/Off-campus scholar or expert.) to the committee and give an oral test on the dissertation proposal. Once the candidate is granted, the candidate's advisor has to hand in the granted certificate and the dissertation proposal to the committee for further deliberation.

(2) 資格考之博士班學生可用投稿並接受刊登之一篇以上SCI論文取代前項方式（不計點數），由指導教授逕送系務會議審議。共同著作論文之發表規定：

1. 研究單位之第一順位須為本系。
2. 須掛指導教授姓名。
3. 第一作者必為本系人員。
4. 該學生須列名於前三作者。每篇論文只適用於一位博士生作為資格考申請之認定用，且申請時需檢附該生及指導教授確認書。

(2) PhD candidates can have alternatives by submitting any theses which are accepted and published by SCI journal (neglect impact factor). Then, the advisor can hand in them to the committee for further deliberation.

The paper which has co-authors should obey the regulations as shown below.

1. The department of material science and engineering should be the first priority of the research institutions in the paper.
2. The advisor should be the co-authors in the paper.
3. The research institution of first author in the paper should be the department of material science and engineering.
4. The candidate should be the first three authors of the paper. One thesis is only capable to one PhD candidate for Qualification. The candidate and advisor's confirmation letters are necessary during application procedure.

5. 資格考核經系務會議審議通過後，送交教務處研教組辦理登錄。

After the department affair committee grants the deliberation. It will be registered at office of academic affairs.

6. 本辦法經系務會議通過後施行之，修正時亦同。

This regulation shall be executed after the department affair committee, and any amendment will go through the same procedure.